

## Referat af møde i Trampestisgruppen søndag d. 28. maj 2023 hos Mogens

Til stede: Anita Roed (Anexgården), Susanne Lykke Petersen (Bybjerggårdsvej), Niels Fynbo (lokalforum), Mogens Johansson (beboerforening), Peter Trier og Marianne Klug-Andersen (referent)

Afbud: Jette Maja Porting (Hegnegården)

Dagsorden:

1. Gensidig præsentation af gruppens medlemmer - se ovenfor
2. Afklaring af mødeform: behov, indhold og mødetidspunkter
3. Evaluering af Årsmødet
4. Evaluering af Hjertestien
5. Evaluering af slåningen af stierne, som gerne skulle ske i uge 21
6. Status på Trampestis korps / hvem er med og hvad kan de lave og hvor
7. Pæle og skiltningen ved Ellebakken, Vindmøllerne og Nordspidsen
8. Salvig og de træer som ligger over stierne der, hvad kan der gøres
9. Plan for pæle og skiltning af Orøgård
10. Tilbud om deltagelse i grejkursus i Holbæk d. 13/6 (indbydelsen kom d. 17/5)
11. Brugen af vores Facebook / godkendelse af opslag
12. Fredningsplanerne for Orøs marina forland
13. Eventuelt / akutte opgaver

Ad. 2.

Som udgangspunkt holder vi møde den sidste onsdag i måneden, men ikke i alle måneder. Dette aftales fra gang til gang.

Vi kan også arbejde med at afklare beslutninger over mail, vi prøver os frem med formen for dette.

Marianne tager kontakt til Simon Drost for at få de nye medlemmer i gruppe koblet op til vores fælles Trampesti-gruppe mail. Samtidig får vi tjekket op på, om alle i gruppen modtager mail fra denne mailgruppe.

Næste møde bliver torsdag d. 29 juni kl. 17.00 hos Susanne Bybjerggårdsvej.

Ad. 3

Årsmødet gik godt. Pænt fremmøde og gode drøftelser. Referat fra årsmødet ligger på vores hjemmeside under Lokalforum.

Næste gang vil vi prøve at holde årsmødet i en weekend f.eks. lørdag kl. 10 i ca. april.

Ad. 4

Åbningen af Hjertesstien var en succes.

Der er efterfølgende blevet sat bedre skiltning op, fra vandet op mod vindmøllerne. Men der er forsat brug for bedre skiltning der. Vi sætter en pæl med skilt op midt i markskellet og håber på, at dette og slåning af stien i markskellet vil gøre det nemmere for folk at finde vej. Niels sætte pæl og skilt op.

Ad. 5

Slåningen blev foretaget sidst i uge 21 og starten af uge 22.

Slå-manden ønsker afmærkning af, hvor han skal køre ved Børrehoved. Niels og Marianne sætter pæle op for dette.

Det kan måske også være brug for én ekstra pæl ved vindmøllerne. Marianne følger op på dette.

Dejligt at sivene på østkysten også blev slået i denne omgang.

I det hele taget ser det ud til at slåningen er gået godt.  
Næste slåning bliver i uge 26 +/-.

#### Ad. 6

Der var flere på årsmødet, som melde sig til at være hjælpere til trampestierne i vores Trampestis korps, og andre har senere henvendt sig. Marianne udarbejdede en liste over korpset. Marianne sender mail ud til dem, hvor vi opridses, hvad det er vi har brug for hjælp til, og hvordan dette kan gøres.

#### Ad. 7

Pælene på nordsiden er flyttet fra marksiden ud mod vandsiden.  
Ved vindmøllerne er der sat pæle op ned mod vandsiden, så stien kan komme så tæt på vandet som muligt.  
Der er sat to pæle med skilte op ved Ellebakken

#### Ad. 8

I Salvig er det træ, som lå over trampestien, blevet skubbet til side.  
Der er også et andet træ, som ligger over en "uformel" sti ud mod Skovhøjgårdsvej. Dette træ har ikke noget med trampestierne at gøre. Lodsejeren ønsker ikke, at træet skal fjernes. De skilte, vi for nyligt har sat op om at man kunne gå den vej, vil nu blive taget ned, da stien ikke er fremkommelig. Peter fjerner skiltene. Marianne husker, at få stien fjernet fra Orø kortet.

#### Ad. 9

Mogens kontakter Henrik, som er grundejerforeningsformand i Orøgårds grundejerforening for at få afklaret bedre skiltning og pæle i området. Marianne sørger for GIS kort til Mogens, og at der er skilte til brug. Hvis grundejerforeningen Enghaven også har brug for bedre skiltning må de kontakte trampestis gruppen.

#### Ad. 10

Holbæk kommune afholder grejkursus d. 13/6 i Holbæk. Vi er velkomne til at sende deltager til dette. Der er ingen fra vores gruppe, som kan deltage. Vi vil spørge ud i Trampestiskorpset, om der er nogle, som ønsker at deltage. Læs mere om grejtrailer her: <https://holbaek.dk/kultur-og-fritid/foreninger/laan-og-lej/grejtrailer/>

#### Ad. 11

Der har været lidt udfordringer med at nogle opslag på vores Facebook side skulle godkendes af administrator. Foruden Mogens er Marianne nu også blevet administrator af gruppen.

#### Ad. 12

Der er fra MILJØ- OG FØDEVAREKLAGENÆVNET kommet afgørelse om fredning af Orø's marine forland i Holbæk Kommune.

Det er et meget omfattende sag, som kan have indflydelse på både nuværende og kommende trampestier. Vi er naturligvis meget interesseret i at få afklaret, hvad det betyder for vores trampestier på Orø. Når vi ved noget mere, melder vi det gerne ud.

#### Ad. 13

Der er problemer med store huller i trampestien ved Susanne og ned mod Olufsminde. Vi vil spørge ud i Trampestis korpset om en samme med Susanne vil hjælpe fylde hullerne op.

Susanne har problemer med biler, som kører ned for enden af Bybjerggårdsvej og parkere på hendes private grund. Hun vil undersøge, hvilke slags skilte der må sættes op, for at forhindre denne gene.

Den lille bro efter campingpladsen er endnu ikke udbedret, så slåmaskinen kan køre over. Heldigvis bliver stien efterfølgende trampet godt ned, så slåning pt ikke er nødvendigt. Men vi håber, at bro og slåningen kommer i stand i løbet af sommeren.

Det er forsat mulighed for at få en skraldespand "Tak for ingen ting" stillet op ved Trampestierne, disse tømmes af Holbæk kommune. Har man, som lodsejer, et ønske om dette, skal kontakten rettes til lokalforums formand Simon Drost

**Næste møde bliver torsdag d. 29. juni kl. 17.00 hos Susanne Bybjerggårdsvej**